
Zápis z 2. řádného zasedání Vědecké rady  
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

ze dne 10. 4. 2002 
 
 
Přítomni:       prof. Ing. Petr Sáha, CSc. 

prof. Ing. Vladimír Kučera,DrSc., prof. RNDr. Milan Mareš, DrSc.,  
Ing. Pavel Pravec, prof. Ing. Oldřich Pytela, DrSc., Ing. Jiří Rosenfeld, CSc., 
doc. Ing. Karel Ulbrich, DrSc., prof. Ing. Petr Vavřín, DrSc.,  
Ing. Radomír Zbožínek 
prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc., doc. RNDr. Jiří Dostál, CSc.,  
prof. Ing. Petr Dostál, CSc., doc. PhDr. Ing. Aleš Gregar, CSc., 
prof. Ing. Antonín Klásek, DrSc., prof. Ing. Lubomír Lapčík, DrSc.,  
Ing. Alena Macháčková, CSc., doc. akad. malíř Jan Meisner,  
prof. Ing. Zdeněk Molnár, CSc., doc. PhDr. Vnislav Nováček, CSc.,  
doc. PhDr. Dušan Pavlů, CSc., doc. Ing. Roman Prokop, CSc.,  
prof. PhDr. Vlastimil Švec, CSc., prof. Ing. František Trnka, CSc.,  
doc. Ing. Vladimír Vašek, CSc. 
 

Omluveni:      prof. Ing. Ferdinand Devínsky, DrSc., prof. Milan Knížák, Dr.A.,  
doc. Ing. Štěpánka Nováková, CSc., doc. Ing. Karel Rais, CSc., MBA, 
prof. PhDr. Lubomír Slavíček, CSc. prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc., 
prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc.   

 
 
 
Hosté:  RNDr. Alexander Černý (kvestor UTB ve Zlíně),  

doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc. (Fakulta technologická UTB ve Zlíně) 
                        Ing. Ivan Zelinka, Ph.D. (Fakulta technologická UTB ve Zlíně) 
 
Prezenční listina je uložena na oddělení pro vědu a tvůrčí činnost. Jednání bylo zahájeno  
v 10.00 hod. a ukončeno ve 12.15 hod. 
 
Průběh jednání Vědecké rady dne 10. 4. 2002  
 
Rektor UTB prof. Ing. Petr Sáha, CSc., přivítal přítomné na druhém zasedání Vědecké rady    
Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně a provedl kontrolu prezence. Bylo konstatováno, že ze 31 
členů Vědecké rady je přítomno 24, takže Vědecká rada je usnášeníschopná. Seznámil 
účastníky s programem a požádal o jeho schválení. Členové Vědecké rady souhlasili 
s navrhovaným programem. 
 

1. Rektor UTB prof. Ing. Petr Sáha, CSc., představil členy Vědecké rady Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně, kteří byli omluveni z prvního zasedání. 

 
2. Předsedkyně Akademického senátu UTB Ing. Alena Macháčková, CSc., seznámila 

členy Vědecké rady s aktualizací Dlouhodobého záměru Univerzity Tomáše Bati  
ve Zlíně. V následné diskusi byly vzneseny následující připomínky: 
prof. Ing. Petr Vavřín, DrSc. – v Úvodu specifikovat univerzitu; v části I. kapitole 
11 je vhodný termín jednotný vizuální styl administrativy?; v části II. V bodu 2 



nahradit termín „vybudovat“ termínem „pokračovat v budování“; v části III. Kapitole 
4 „nakoupit byty“ zaměnit ze „nakupovat“.                                                                                              
prof. Ing. Lubomír Lapčík, DrSc. – v Úvodu doplnit i  jiné regiony. 
 
Následovalo hlasování, v němž Vědecká rada UTB 24 kladnými hlasy přijala 
následující usnesení: 
"Vědecká rada UTB projednala aktualizaci Dlouhodobého záměru UTB pro rok 2002  
a doporučila, aby po zapracování diskutovaných připomínek byl materiál předložen ke 
schválení Akademickému senátu UTB". 
 

3. Řešitelé výzkumných záměrů informovali o dosažených výsledcích. Příspěvky 
přednesli: 
Ing. Ivan Zelinka, Ph.D., který zastoupil prof. Ing. Karla Kolomazníka, DrSc., 
nepřítomného ze zdravotních důvodů. Ing. Ivan Zelinka, Ph.D., představil dosavadní 
výsledky řešení výzkumného záměru MSM 265200014 "Nové technologické  
a ekologické trendy při zpracování přírodních polymerů". 
Dále vystoupili: 
prof. Ing. Petr Sáha, CSc., s výsledky výzkumného záměru MSM 265200015 
"Progresivní polymerní systémy a technologie", 
prof. Ing. František Trnka, CSc., s výzkumným záměrem MSM 265300021 
"Výzkum zvyšování konkurenční schopnosti českých průmyslových výrobců, 
prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc., informoval o výsledcích dosažených při řešení 
výzkumného záměru MSM 281100001 Automatizace výrobních procesů 
a technologií". 
 

4. Dalším bodem programu bylo projednání a schválení přepracovaného výzkumného 
záměru MSM 281100002 "Minimalizace vlivu průmyslových odpadů na životní 
prostředí" řešitele doc. Ing. Jaromíra Hoffmanna, CSc.. MŠMT ČR výzkumný záměr 
přijalo k řešení, avšak záměr nebyl přijat Radou vlády ČR pro výzkum a vývoj.  
Doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc. seznámil přítomné s přepracovanou verzí 
výzkumného záměru.  
Po krátké diskusi navrhla Vědecká rada UTB následující doporučení: 

- navrhnout jinou strukturu rozpočtu, 
- doplnit projekt o informace týkající se regionálních aktivit, 
- zdůraznit podíl na řešení studentů doktorských studijních programů. 

      V následném hlasování Vědecká rada UTB 24 kladnými hlasy přepracovaný 
výzkumný záměr doporučila. Nikdo nebyl proti a nikdo se nezdržel hlasování.           

 
5. Prorektor pro tvůrčí činnosti prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc. informoval členy 

Vědecké rady o projektech výzkumu a vývoje a projektech FRVŠ, které byly přijaty 
k řešení na UTB v roce 2002. 

 
6. Prorektor pro pedagogickou činnost doc. PhDr. Ing. Aleš Gregar, CSc. podal 

informaci o pedagogické činnosti. Seznámil přítomné mimo jiné s údaji o počtech     
přijímaných studentů pro akademický rok 2002/2003, počtech studentů 
v akademickém roce 2002/2003. 

 
7. Kvestor UTB RNDr. Alexander Černý informoval o ekonomické situaci v roce 2002 

a provedl srovnání některých údajů s údaji z uplynulého roku.    
 



 
8. V diskusi na téma rozvoje vědy a výzkumu na UTB mimo jiné zaznělo: 

 
Doc. Ing. Roman Prokop, CSc. – více prostředků přináší zvýšení počtu studentů, 
čímž se zvyšují i úvazky. 
 
Děkan Fakulty technologické (FT) doc. RNDr. Jiří Dostál, CSc. – bude potřeba 
rozšířit personální strukturu, čímž se oslabí vědecko výzkumná struktura. 
 
Děkan Fakulty managementu a ekonomiky (FaME) doc. PhDr. Vnislav Nováček, 
CSc. 
 – na FaME stanoveny přísnější normy pro pedagogickou činnost. 
 
Prof. Ing. Vladimír Kučera, DrSc. – bylo by vhodné hledat menší množství velkých 
projektů. 
 
Rektor prof. Ing. Petr Sáha, CSc. – fakulty by měly vytvořit výzkumné jednotky 
- na FaME by mohla vzniknou jedna výzkumná jednotka ještě v letošním roce 
- na FT vytvořit jednu až dvě malé výzkumné jednotky nebo jednu velkou 
- pedagogické úvazky jsou velké 
- problémem je i personální struktura. 

 
9. Rektor prof. Ing. Petr Sáha, CSc. poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 
 
 
 

 
                                  

Zapsala: Mgr. Hana Korecká 
 
Verifikoval: prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc. 
 
 
 
 
 
 
 
prof. Ing. Petr Sáha, CSc., 
rektor Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 
 
 
 
 
Ve Zlíně 10. dubna 2002 

 
 
  

 


